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Styrelsen har under verksamhetsåret 2017 bestått av följande ledamöter: 
 
Ordförande: Martin Carlstedt 

 

Vice ordförande: Linda Wanhatalo Bengtsson 

  

Sekreterare: Katarina af Sandeberg  

 

Vice sekreterare: Maja Österlund 

 

Biståndssamordnare: Malin Gyunda 

 

Administrativ samordnare: Maja Österlund 

 

Samordnare för resultatuppföljning: Lena Kjellberg 

 

Övriga ordinarie ledamöter: Sara Sjöling, Per Håkansson, Maja Väpnare 

 

Vi har haft styrelsemöten vid sex tillfällen under året varav två via Skype.  

 

Styrelsen har utsett fyra arbetsgrupper: 

 

Arbetsgrupp för hälso- och sjukvård: Jonatan Wistrand (sammankallande), Amon Gyunda, Sara 

Sjöling, Per Håkansson 

 

Arbetsgrupp för arrangemang och kommunikation: 

Samordnare arrangemang: Annika Håkansson, Gruppmedlem arrangemang: Maja Väpnare  

Samordnare kommunikation: Maja Väpnare, Gruppmedlem kommunikation: Vakant 

 

Arbetsgrupp för vatten och sanitet: 

Lena Kjellberg (sammankallande), Malin Gyunda, Jonatan Wistrand 

 

Beredningsgrupp för stipendier: Malin Gyunda (sammankallande), Sara Sjöling, Maja Österlund 

 

Dessa har sammanträtt vid totalt ca 10 möten under året, mestadels via Skype. 

 

Övriga funktionärer: 
 

Kassör: Per-Gunnar Johansson 

 

Revisorer: Maurits Rehn, Pernilla Andersson 

 

Ansvarig för medlemsinfo: Adrian Rosén 

 

Platsansvarig i Kizagaområdet: Winjuka Songelaeli 

 

Trädansvariga i Kizagområdet: Leonard Mkoma, Sara Nalogwa och John Lyimo 

 

Biblioteksansvarig i Kizagaområdet: Ester Lukas 

 

Valberedning: Tiina Nieminen-Johansson (sammankallande), Elisifa Mkumbo, Alf Carlstedt och 

Jonatan Wistrand 
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1. Målområdet Utbildning 

Övergripande mål fastställda i Så här gör vi skillnad - Styrdokument för Nduguföreningens 

utvecklingssamarbete  

1.1   Fler socio-ekonomiskt utsatta barn och unga påbörjar och fullföljer utbildning i primary och 

secondary school, av god kvalitet. 

1.2 Ökad kunskapsnivå hos kvinnor, män, barn och unga om det samhälle de lever i, och därmed 

stärkta förutsättningar för deras deltagande och inflytande.  

 

Uppföljning övergripande mål: 
• Deltagarantalet ligger på mellan 49 - 90 deltagare på seminarierna och 

könsfördelningen är ganska jämn – ibland några fler kvinnor och ibland några fler 

män. Deltagarna är i stort mycket nöjda och några exempel på vad de lärt sig av 

seminarierna är att förebygga sjukdom, vårda miljön, sova under myggnät, vikten av 

att tvätta händerna, starta olika projekt för att öka inkomsterna, bygga vattentankar och 

att utbildning hjälper till att förstå betydelsen av att värdesätta familjen och den 

närmaste omgivningen.  

• Vår uppföljning visar att fadderbarnen generellt är väldigt nöjda med det stöd och det 

material de får genom Nduguföreningens fadderverksamhet. 

 

Årets mål: 
• För skolåret 2017 finansiera 118 elevers utbildning, 51 i primary och 67 i secondary 

• För skolåret 2018 finansiera 125 elevers utbildning, 50 i primary och 75 i secondary 

• Samla in och överföra 5000 kr till fadderbarnsfonden  

• Genomföra seminarier inom olika ämnesområden för ca 20 000 kr 

• Implementera det nya faddersystemet samt kommunicera det till Nduguföreningens 

medlemmar 

Utfall årets mål: 
• Skolåret 2017: Vi har finansierat 121 elevers utbildning. Av fadderbarnen har det varit 

51 som studerat i Primary School och 70 i Secondary School. 

3665 kr har överförts i stöd för stipendier för vidareutbildning, samt 1500 kr för tre 

elever som gått om form 4 pga. underkända examensprov.  

Skolåret 2018: Hittills har vi överfört pengar för 109 elever varav 34 i Primary School, 

75 i Secondary School.  

• Vi har samlat in 1027 kr till fadderbarnsfonden, vilket innebär att årets mål inte har 

nåtts. 

• Faddermålet är uppnått för 2017 och även för antal elever i Secondary school för 2018 

men att ge stöd till ytterligare 16 fadderbarn i Primary school för 2018 ser ut att bli 

svårt att nå. 

• Till fadderbarnsfondens verksamhet har 5077 kr överförts under 2017 

• 10 800 kr har överförts till biblioteket i Kizaga  

• 17 500 kr har överförts för seminarier om hiv/aids, miljövård, insamling och förvaring 

av regnvatten, vikten av utbildning för det framtida livet i grundskola och gymnasium, 

samt ekonomi. Förslag på ämnen i seminarierna kommer från referensgruppen i 

Kizaga. De har varit välbesökta och referensgruppen i Kizagområdet beskriver att de 

bidrar till förändrade tankesätt och förståelsen för den egna rollen i utvecklingen. Ett 



 4 

tidigare fadderbarn, Estar Lukas, arbetar 3 dagar i veckan i biblioteket för att det ska 

kunna hålla öppet mer för allmänheten.  

• En översyn av fadderverksamheten har genomförts och årsmötet beslutade vid 

årsmötet i mars enligt styrelsens förslag;  

- En gemensam avgift för fadderverksamhet oavsett skolform, 650 kr/barn och år 
- De barn som har en fadder idag får fortsatt stöd 
- Faddrar bidrar till och följer fadderverksamheten, inte enskilda fadderbarn 
- Faddrar får fortsatt information om fadderverksamheten årligen i nyhetsbrev 
- Fadderbarnsporträtt från några fadderbarn i medlemsinfo och i sociala medier.  
  Dessa har tillfrågats av Nduguföreningen. 

• Förändringar i fadderverksamheten har kommunicerats till medlemmar genom 

medlemsinfo, fadderinfo, brev i samband med att det är dags att betala fadderavgift för 

2018 samt i sociala medier. 

• Diskussion och information om förändringar i fadderverksamheten har också skett via 

telefonsamtal och mejl med platsansvarig samt genom samtal med referensgruppen. 

 

 

2. Målområdet Miljövård 

Övergripande mål fastställda i Så här gör vi skillnad - Styrdokument för Nduguföreningens 

utvecklingssamarbete  

2.1 Lokalsamhället, särskilt hushåll och småskaliga jordbrukare, ska verka för en ökad ekologisk 

hållbarhet.  

 

Uppföljning övergripande mål: 

• Datainsamlingen gällande miljövårdsområdet visar att flest träd har planterats vid 

institutioner som skolor och vid sjukstugan, samt i en del familjehushåll. 

• Den visar att de som planterat träd tycker att de fått en god miljö vid huset, att träden 

ger skydd mot vind, sol och kraftiga regn. De ser att träden ger en friskare luft och en 

attraktiv miljö. De nämner att de lärt sig vilka trädsorter som är bra att plantera och de 

har lärt sig när på året det är bäst att plantera  

 

Årets mål: 

• Under verksamhetsåret sälja 1 400 träd för plantering i Kizagaområdet  

Utfall årets mål: 
• 1298 sålda träd för plantering i Kizagaområdet.  
• Vi har under 2017 överfört medel för 1628 träd 

• Trädförsäljningen har inte nått upp till målet i år.  

• Trädförsäljningen bestod under 2017 av 195 julkort, samt 1103 ordinarie trädköp.  

• Arbetet med att bevara skogsreservatet fungerar bra. 

• En revidering av trädpolicyn har påbörjats och kommer att fortsätta under 2018 
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På besök vid Mukulu Secondary school för att inventera trädplanteringen;  

John Lyimo, trädansvarig, Martin Carlstedt ordförande,  

rektor i Mukulu Secondary School samt Sara Nalogwa, trädansvarig 

 

 

3. Målområdet Hälso- och sjukvård 

Övergripande mål fastställda i Så här gör vi skillnad - Styrdokument för Nduguföreningens 

utvecklingssamarbete  

3.2 Ökad kapacitet hos lokalbefolkning och hälso-sjukvård att förebygga vanligt förekommande 

sjukdomar 

3.1 Ökad tillgänglighet till allmän hälso- och sjukvård av god kvalitet 

Uppföljning övergripande mål: 
I augusti såg besöken på sjukstugan ut så här: 

- Födda 15 

- Nya havande/besök i mödravården 28 

- Barnavård 309 

- Familjeplanering 87 

- Övriga patienter 342 

 

I intervjuer med sjukstugepersonal nämner de tillgången till utrustning samt de anställdas 

ansvarskänsla som positiva delar medan det som inte fungerar så bra är brist på personal, 

brist på tillgång till laboratorium för provtagning samt avsaknad av säker tillgång på 

vatten. 

 

Årets mål:  
• Samla in 10 000 kr till utvecklingen av sjukstugan till ett Health Centre. Summan 

inkluderar stödet från Nduguföreningens företagsvänner. 

• Fortsätta att granska och utvärdera förutsättningarna och möjligheterna att genomföra 

projektet med att utveckla sjukstugan till ett Health Centre och/eller undersöka 

möjligheten att genomföra mindre insatser kopplat till målområdet under 

verksamhetsåret 2017.  
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Utfall årets mål: 

• Under året har vi haft två företagsvänner, BOKA Juridik, Bo Lindström samt Amber 

Advokater, Per Håkansson, vi är mycket tacksamma för dessa gåvor. 

• Insamlingen till sjukstugan har under året gett ca 11 300 kr, av vilka företagsvännerna 

stått för 10 000 kr. Därmed har årets mål nåtts. Någon aktiv insamling till 

sjukstugeprojektet har inte förekommit, dels eftersom vi i nuläget inte vet hur en 

framtida satsning kan komma att se ut och dels eftersom vi redan förfogar över ganska 

stora summor pengar (ca 230 000 kr) öronmärkta åt just en satsning på hälso- och 

sjukvård. 

• Styrelsens granskning och utvärdering av förutsättningar och möjligheter att 

genomföra projektet med att omvandla sjukstugan till ett Health Centre har landat i att 

styrelsen valde att under 2017 säga upp avtalet. Istället arbetar nu styrelsen med frågan 

om hur vi ska kunna påverka hälsosituationen i Kizaga med omgivande byar med 

hjälp av en förnyad inriktning. Styrelsen har i samband med Amon Gyundas besök i 

Kizagaområdet samlat in information om behov från såväl sjukstugepersonal, 

referensgrupp som allmänhet. Det som kommit upp som förslag är förbättrad 

förlossnings- och mödrahälsovård, ökad mobil kapacitet vid sjukstugan ex. i form av 

en motorcykel som kan fungera som sjuktransport, samt förbättrad vattenförsörjning 

vid sjukstugan. Styrelsen har noggrant diskuterat de olika alternativen och beslutat sig 

för att i första hand närmare undersöka möjligheten till förbättrad vattenförsörjning. 

Undersökningen påbörjas under 2018 och därför får vi återkomma med mer precis 

informationsenare. 

 

 

Jafes Jeremiah, chef vid sjukstugan i Misigiri  

 

4. Målområdet Vatten och sanitet 

Övergripande mål fastställda i Så här gör vi skillnad - Styrdokument för Nduguföreningens 

utvecklingssamarbete   

4.1 Förbättrad tillgång till rent vatten och godtagbar sanitet i framförallt hushåll, skola och 

vårdinstitutioner. 
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Uppföljning övergripande mål: 
• Det är en stor efterfrågan på en vattensatsning ifrån såväl sjukstugepersonalen, 

referensgruppen som platsansvarig. 

 

Årets mål: 

• Genomföra kompetenshöjande insatser för vattenkommittén i Kizagaområdet 

• Fortsätta undersöka möjligheten till insatser inom vatten och sanitet 

 

Utfall årets mål: 
• Vattenkommittén i Kizagaområdet och ingenjören i Kiomboi district har fått i uppdrag 

att återkomma kring förslag på seminarier eller studiebesök som gruppen skulle kunna 

delta i och som Nduguföreningen skulle bekosta för en kompetenshöjning om vatten 

och sanitet. Ingen av de har under året återkommit med information eller 

budgetförslag och därmed har inte detta mål uppnåtts.  

• Den tillfälliga arbetsgruppen bestående av Lena Kjellberg, Jonatan Wistrand och 

Malin Gyunda har inte arbetat aktivt med dessa frågor under 2017 med anledning av 

att arbetet med ramverket för uppföljning, förändrad fadderverksamhet och arbetet 

gällande sjukstugan och uppsägningen av avtalet har prioriterats. Styrelsen är överens 

om att det finns ett behov av att arbeta vidare med dessa frågor under 2018. 
 

 
Vattenposten vid sjukstugan – det kommer inte mycket vatten 

 
 

5. Målområdet Landsbygdsutveckling 

Övergripande mål fastställda i Så här gör vi skillnad - Styrdokument för Nduguföreningens 

utvecklingssamarbete  

5.1 Förbättrade förutsättningar för en hållbar hushållsekonomi, med särskilt fokus på utvecklandet av 

småskaligt företagande och jordbruk.  

Uppföljning övergripande mål: 
Både referensgruppen och seminariedeltagarna upplever att allmänheten har fått god 

information om entreprenörskap, småföretagande och hushållsinkomster i samband med 

seminarierna.  
 



 8 

Årets mål:  
• Följa upp hur den nya mikrokreditverksamheten utvecklas 

• Sälja hantverk från Kizagaområdet för 10 000 kr  

• Fortsätta med att undersöka en eventuell breddning av kvinnogruppen i Kizagas 

verksamhet 

• Följa upp försäljningen av tygkassar som inleddes 2016 och utvärdera huruvida det 

ska vara en permanent produkt   

 

Utfall årets mål: 
• Nduguföreningen har överfört ytterligare 6000 kr för inköp av kassaskrin, kassaböcker 

samt seminarium kring ekonomi till mikrokreditgrupper i området. 

• Någon uppföljning har inte gjorts eftersom stödet togs i bruk först i år då vi behövde 

komplettera med ytterligare 6000 kr som överfördes under 2017. 

• Korgar för 950 kr har köpts in från kvinnogruppen i Kizaga för försäljning i Sverige. 

Anledningen till att vi inte köpt in mer beror dels på att vi har ett stort varulager och 

att försäljningen mattat av något. 

• Hantverksförsäljningen i Sverige har under året inbringat ca 9130 kr, varav 5000 kr är 

korgförsäljning. 

• Den grupp av sömmerskor som tidigare varit fadderbarn har levererat ytterligare 45 

tygkassar för försäljning i Sverige. Vi har under 2017 köpt in tygkassar för 5400 kr 

och sålt tygkassar för 3000kr. 

 

 
En vanlig dag med tvätten - Monica Songelaely Mkumbo 

 
 

Medlemsrekrytering, information och insamling 
 

Årets mål:  
• Ökad medlemsrekrytering. Medlemsantalet ska vara minst 220 personer. 

• Fortsätta med samt utvärdera det rådande ambassadörskapet.  

• Öka antalet som gillar Nduguföreningen på Facebook från 294 till 320 personer  

• Ordna arrangemang med samarbetspartners som inbringar 15 000 kr inklusive 

gynnsamma bieffekter 

• Samla in 50 000 kr i allmänna gåvomedel som styrelsen fritt disponerar för bistånd  
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Utfall: 
• 223 medlemmar varav 33 barn-och ungdomsmedlemskap, vilket betyder att vi nått 

målet för 2017 

• Ingen systematisk uppföljning av ambassadörskapet har gjorts under 2017.  

• Det var vid årets slut 312 personer som gillade Nduguföreningen på Facebook, vilket 

är en ökning med 18 personer under 2017, men vi nådde inte riktigt målet. 

• Arrangemang som Nduguföreningen anordnat har inbringat 6500 kr i direkt insamlade 

medel samt ytterligare knappt 10 600 kr i gynnsamma bieffekter som försäljning av 

träd och korgar. 

• Drygt 46 500 kr har samlats in i allmänna gåvor, vilket betyder att vi inte nått målet på 

50 000 kr men det är ändå ganska nära. 

• Arbetsgruppen för arrangemang och kommunikation har under året anordnat ett flertal 

mindre arrangemang i Olofström med omnejd. Några exempel är försäljning vid 

trädgårdsdagar, konserter och julmarknader. Vi fick även i år alla intäkter vid 

luciafirandet i Olofström, vilket vi särskilt tackar Högavångskolan i Olofströms 
kommun för. Alf Carlstedt har också anordnat en fotoutställning i Olofströms Folkets 

Hus där inkomsterna för tavlorna såldes till förmån för Nduguföreningen. De totala 

bieffekterna vid alla dessa arrangemang har blivit 10 600 kr för bl.a. 

hantverksförsäljning och trädförsäljning. Därför är det viktigt att vi inte bara ser de ca 

6400 kronorna som direkt är ett resultat av arrangemangen, utan även alla dessa 

gynnsamma bieffekter. På föreningens årsmöte inkom dessutom drygt 4400 kr i 

samband med lotteri, konstauktion, matförsäljning med mera. Utöver detta har 

medlemmar uppmanat släktingar och vänner att skänka gåvor till Nduguföreningen i 

samband med högtidsdagar. Vi vill tacka alla frivilliga krafter som hjälpt till att 

genomföra arrangemang och samla in värdefulla gåvor under 2017. 

 

 

Styrning och uppföljning 
 

Årets mål: 
• Fortsätta arbetet med att se över befintliga policys och riktlinjer och inventera behovet 

av nya med anledning av det reviderade styrdokumentet för utvecklingssamarbetet 

• Slutföra arbetet med att ta fram ramverk för resultatuppföljning av utvecklingsinsatser 

i Kizagaområdet 

• Identifiera utgångsläget för respektive målområde för framtida resultatuppföljning 

• Ta fram arbetsbeskrivningar för Ndugu-ansvariga i Kizagaområdet. Dessa stäms av 

med referensgrupp och ansvariga samt beslutas av styrelsen.  

• Ta initiativ till att uppdatera avtalet med platsansvarig   

• Tillse att Nduguföreningens arbete med arrangemang och Pr-info hittar nya 

ändamålsenliga former och förnyad bemanning 

 

Utfall: 
• Fadderpolicyn har reviderats i enlighet med det beslut som årsmötet fattade i mars 

2017. 

• Revidering av trädpolicyn har påbörjats och kommer avslutas under 2018 

• Samarbetet med referensgruppen har fungerat fortsatt bra. Nytt för i år är att de 

medverkat med att samla in material vid datainsamlingen i samband med identifiering 

av utgångsläget.  
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• Ett ramverk för resultatuppföljning inklusive indikatorer utifrån de övergripande 

målen har tagits fram och en datainsamling gjorts i Kizagaområdet. Över lag gick 

datainsamlingen mycket bra. Det finns också lärdomar att dra av hur frågor ställs och 

hur svaren dokumenteras och detta har återkopplats till platsansvarig och 

referensgruppen. Materialet från datainsamlingen sammanställs i en rapport som 

lämnas till styrelsen i januari 2018. 

• Arbetet med att ta fram arbetsbeskrivningar för Ndugu-ansvariga i Kizagaområdet 

samt avtal med platsansvarig har av tidsskäl senarelagts till 2018 

• Uppdatering av avtal och arbetsbeskrivningar har senarelagts till 2018  

• Vi har bildat en ny arbetsgrupp för arrangemang och kommunikation.  Styrelsen 

uppfattar att det nya arbetssättet förbättrar möjligheterna till samverkan mellan 

kommunikationsarbetet och arrangemansarbetet.  Under året har vi tagit fram en 

arbetsbeskrivning och bemannat gruppen. Dock behövs ytterligare personer i 

arbetsgruppen. 

 
 

Avslutning 

 
En viktig del av 2017 års arbete har gällt det ramverk för resultatuppföljning som vi tagit fram 

för att kunna se föreningens utvecklingsinsatser utifrån de övergripande målen. Vi har fått in 

värdefull och spännande information och har hittat ett delvis nytt sätt att ha direktkontakt med 

målgrupperna. Det har också varit spännande att göra en översyn av fadderverksamheten och 

sedan genomföra förändringarna med en enhetlig fadderavgift oavsett skolform, samt att 

faddrar bidrar till och följer fadderverksamheten, inte enskilda fadderbarn. Vi upplever att 

denna förändring tagits emot väl såväl av faddrar som av platsansvarig och referensgruppen. 

Vad gäller trädplanteringen går vi nu igenom och reviderar vår policy bland annat utifrån den 
datainsamling som vi fått genom att identifiera utgångsläget. Den största utmaningen i år har 

gällt arbetet kring sjukstugan. Styrelsen beslutade att säga upp avtalet med Kiomboi District 

utifrån att det inte fanns förutsättningar att omvandla sjukstugan till ett Health Centre. 

Beslutet har kommunicerats muntligt och skriftligt med såväl platsansvarig, referensgruppen 

som personalen på sjukstugan. Styrelsen arbetar nu vidare med frågan om hur vi ska kunna 

påverka hälsosituationen i Kizaga med omgivande byar med hjälp av en förnyad inriktning. 

Exakt hur den kommer att se ut får vi precisera närmare under 2018. 

 
Winjuka Songelaely, platsansvarig i Kizagaområdet 


